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§ 1 

Justering och närvaro 

Vice ordförande Inger Stenelo utsågs att tillsammans med 

ordförande Christer Bentzer justera protokollet, vilket ska 

måndag 27 mars 2017. 

 

§ 2 

Anmälan av föregående protokoll 

Det anmäldes att protokoll från rådets sammanträde  

26 januari 2017 justerats omedelbart efter sammanträdet.  

 

§ 3 

Anmälan av inkomna handlingar 

1. Kommunstyrelsens pensionärsråds sammanträdesprotokoll 

den 6 december 2016. 

 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2017-03-30, §§ 4–13  

 
§ 4 

Rapport om hälso- och sjukvårdsindikatorer på Solberga och 

Kristallgårdens vård- och omsorgsboenden samt Älvsjö servicehus 2016 

I syfte att säkerställa hälso- och sjukvården inom äldreomsorgens särskilda 

boenden följer medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) årligen upp 

utvalda hälso- och sjukvårdsindikatorer inom vissa områden.  De 

verksamheter som ingår i uppföljningen är Solberga och Kristallgårdens 

vård- och omsorgsboenden samt Älvsjö servicehus. Resultatet av 

uppföljningen visar att verksamheterna överlag har goda förutsättningar att 

erbjuda och bedriva en god och säker hälso- och sjukvård utifrån de 

områden som följts upp.   

 

Uppföljningen visar att det även finns vissa brister och förbättringsområden 

som rör hela eller delar av de områden som följts upp. Resultatet varierar 

mellan verksamheterna men gäller framför allt bedömning av inkontinens, 

munhälsa och ADL-status med fastställda bedömningsinstrument.  

 

För att säkerställa att bedömningar görs för majoriteten av patienterna inom 

de områden som följs upp bör verksamheterna i första hand utveckla och 

förbättra sin egenkontroll. Nästa uppföljning och redovisning av 

indikatorerna görs 2018. 
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2017-03-03. 

 

Pensionärsrådet 

Kristina Ström, medicinskt ansvarig sjuksköterska, informerade om 

hälso- och sjukvårdsindikatorer. Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 5 

Anmälan av patientsäkerhetsberättelser 2016 för äldreomsorgens 

särskilda boenden i egen regi och på entreprenad 

Patientsäkerhetslagen
1
 syftar till att främja hög patientsäkerhet inom hälso- 

och sjukvården genom att minska antalet vårdskador och tydliggöra 

vårdgivarens ansvar. För att uppfylla kraven i patientsäkerhetslagen 

(2010:659) är vårdgivaren skyldig att senast 1 mars varje år upprätta en 

patientsäkerhetsberättelse där det ska framgå hur patientsäkerhetsarbetet har 

bedrivits under föregående kalenderår, vilka åtgärder som har vidtagits för 

att öka patientsäkerheten och vilka resultat som har uppnåtts.  

 

Stadsdelsnämnden är ansvarig vårdgivare för hälso- och sjukvården på 

Solberga vård- och omsorgsboende och Älvsjö servicehus. Nämnden är 

även ytterst ansvarig vårdgivare för Kristallgården som drivs på entreprenad 

av Vardaga Äldreomsorg AB.   

 

Samtliga verksamheter har upprättat en patientsäkerhetsberättelse som 

beskriver hur patientsäkerhetsarbetet bedrivits under 2016. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2017-03-03. 

 

Pensionärsrådet 

Kristina Ström, medicinskt ansvarig sjuksköterska, 

informerade om patientsäkerhetsberättelser. Rådet har tagit del 

av ärendet. 

 

  
§ 6 

Boendeplanering för äldre i regionen Västra söderort 

Stadsdelsförvaltningarna Skärholmen, Hägersten-Liljeholmen och Älvsjö 

har reviderat den gemensamma äldreboendeplanen för Västra Söderort, 

enligt uppdrag från äldreförvaltningen. 

  

                                                 
1 Patientsäkerhetslag (SFS 2010:659) 
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Antalet äldre över 80 år prognostiseras att successivt öka i regionen. För de 

äldre över 90 år väntas en ökning av antalet först 2027. Behovet av vård- 

och omsorgsboenden ligger på en stabil nivå på 850 platser under de 

närmaste åren för att sedan börja öka från 2022.  

 

I Västra Söderort finns ett brett utbud av boendeformer som kan passa äldres 

olika behov, såsom seniorboende, trygghetsboende, servicehus, vård- och 

omsorgsboende samt profilboende. 

 

Förvaltningarnas samlade bedömning är att utbudet av vård- och 

omsorgsboenden och servicehus kan tillgodose behovet under de närmaste 

åren. Det finns fortsatt risk för överkapacitet. För att minska antalet tomma 

platser på vård- och omsorgsboenden och för att få en bättre balans mellan 

behov och efterfrågan genomförs olika förändringar. 

 

I regionen finns det tre servicehus, varav två i Hägersten-Liljeholmen och 

ett i Älvsjö, totalt 253 servicehuslägenheter. I december 2016 fanns det 22 

outhyrda servicehuslägenheter i regionen, varav 20 outhyrda på 

Fruängsgårdens servicehus och två på Älvsjö servicehus. Den framtida 

planeringen för Fruängsgårdens servicehus är därför en fortsatt viktig fråga.  

 

Frågan om vilket/vilka servicehus i regionen som skulle lämpa sig för att 

omvandlas till trygghetsboende med aktivitetscenter behöver utredas vidare 

och en närmare kostnadsanalys behöver också göras.  

I regionen finns sedan tidigare trygghetsboenden och seniorboenden, vilka 

planeras omvandlas till trygghetsboende med aktivitetscenter av 

fastighetsägaren Micasa. Detta bör också vägas in den fortsatta planeringen 

av hur många trygghetsboenden med aktivitetscenter som ska finnas i 

regionen för att få en bra balans i utbudet av olika boendeformer i regionen 

och i staden.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2017-03-13. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och framförde synpunkten att en plan för 

friska äldre saknas i boendeplaneringen och att ett planeringsunderlag 

bör tas fram med bland annat anpassade lägenheter för denna grupp. 

Frågan kommer lyftas med stadsdelsnämndens presidium vid 

pensionärsrådets sammanträde 9 maj.   
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§ 7 

Plan för uppföljning av äldreomsorgen 

Alla beslut, insatser och verksamheter ska årligen följas upp inom 

äldreomsorgen. Uppföljning av verksamheten inom äldreomsorgen är en del 

i att kvalitetssäkra insatserna till den enskilde och säkerställa att 

stadsdelsförvaltningen har den äldres fokus. Genom uppföljningen får 

förvaltningen och verksamheterna kunskap om utvecklingsområden, styrkor 

och svagheter för att styra mot arbetssätt och insatser som har hög kvalitet. 

 

Verksamhetsuppföljningen omfattar alla verksamheter som bedrivs i 

stadsdelsnämndens egen regi eller som entreprenad. Den omfattar också 

verksamheterna vid ett antal privata vård- och omsorgsboenden samt 

hemtjänstenheter som har ramavtal med Stockholms stad.  

 

För att säkerställa uppföljningen och ge stadsdelsnämnden en samlad bild 

har förvaltningen gjort en beskrivning av den uppföljning inom äldreomsorg 

som kommer att genomföras under 2017. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2017-03-09. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
 

 

§ 8 

Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm – 

lägesrapport av hållbarhetskommissionens arbete 

Stockholms stad inrättade 2015 en kommission för ett socialt hållbart 

Stockholm. I ärendet önskar kommunstyrelsen alla nämnders och styrelsers 

synpunkter kring förslagen i fyra delrapporter som kommissionen utarbetat 

under våren 2016. De fyra rapporterna behandlar hållbar skolutveckling, 

ungas etablering på arbetsmarknaden, medborgarnas inflytande i stadens 

beslutsprocesser och det offentliga rummets betydelse för en socialt hållbar 

samhällsutveckling. Nämnden ska besvara tre av dem; ungas etablering på 

arbetsmarknaden, medborgarnas inflytande i stadens beslutsprocesser och 

det offentliga rummets betydelse. 

 

Berörda förvaltningar ska redovisa hur de ser på sina verksamhetsområden i 

förhållande till den analys och beskrivning som redovisas i rapporterna, 

samt på förutsättningarna att genomföra de åtgärder som kommissionen 

lägger fram.  
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Förvaltningen vill framhålla vikten av den typ av faktaunderlag som lyfts 

fram i kommissionens rapporter. Förvaltningen kommenterar i detta ärende 

de åtgärdsförslag som kommissionen lyfter fram.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2017-03-13. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och betonade vikten av att äldre ges 

kulturmöjligheter samt en aktivitetslokal.  
 

 

§ 9 

Principer och metoder för uppföljning och styrning inom 

äldreomsorgen 2 

På uppdrag av kommunfullmäktige har äldreförvaltningen i samverkan med 

stadsledningskontoret och stadsdelsförvaltningarna utrett nuvarande system 

för uppföljning inom äldreomsorgen. En ny uppföljningsmodell föreslås, 

som bygger på tre uppföljningsperspektiv som tillsammans ger ett 

helhetsresultat. Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget om nya 

principer och metoder för uppföljning och styrning inom äldreomsorgen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2017-03-13. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och underströk vikten av att 

jämställdhet beaktas i uppföljning och styrning inom 

äldreomsorgen.  

 

 
§ 10 

Införande av årlig äldrevecka i Stockholm 

Sofia Modigh (KD) har inlämnat en motion om att införa en årligen 

återkommande äldrevecka i Stockholm. Andelen äldre ökar och det finns en 

stor variation inom gruppen med olika behov och intressen.  

 

Förvaltningen erbjuder redan idag information till medborgarna om vilken 

hjälp och vilket stöd de kan få från stadsdelsnämnden och den öppna 

verksamheten Älvsjöträffen som erbjuder tematräffar och social samvaro 

alla dagar om året. Dessa insatser täcker dock inte in alla äldre, varför någon 
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form av gemensam satsning inom staden för att möta upp de äldres behov 

med fördel skulle kunna genomföras. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2017-03-13. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställde sig bakom 

förvaltningens yttrande.  

 

§ 11 

Trafikförändringar i SL-trafiken 2017/2018 

Landstingets trafikförvaltning har skickat en remiss till Stockholms stad 

inför trafikförändringar i SL-trafiken 2017/2018. Ärendet innehåller en 

bruttolista med förslag på trafikförändringar och trafikförvaltningen önskar 

synpunkter på och prioriteringar av dessa förslag.  

Förvaltningen önskar se kraftfullare satsningar på kollektivtrafiken, inte 

minst när det gäller tvärförbindelser i söderort, och högre turtäthet på 

bussarna, framför allt kvällstid för att öka tryggheten. 

 

Förvaltningen är positiv till den utökade turtäthet som föreslås 

på några busslinjer vid vissa tider, men anser inte att den är 

tillräcklig och föreslår kompletteringar vissa tider. Framför allt 

kommer nya bostäder i Solberga att skapa ytterligare trängsel 

på linje 142, vilken bör prioriteras högre. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställde sig bakom 

förvaltningens yttrande. 

 

§ 12 

Underlag för budget 2018 med inriktning 2019 och 2020 för 

Älvsjö stadsdelsnämnd 

Stadsdelsförvaltningen har upprättat förslag till budget 2018 med 

inriktning för 2019 och 2020 för Älvsjö stadsdelsnämnd. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och framförde att Älvsjö bör 

utöka antalet korttidsplatser inför de förändringar som sker 
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från och med 1 januari 2018. Rådet framförde också att hänsyn 

bör tas till underhållning av parker och belysning vid 

ombyggnationer.  

 

§ 13 

Ekonomisk rapport för februari 

Älvsjö prognostiserar per februari 2017 totalt ett resultat efter 

resultatdispositioner i balans med budget. Samtliga verksamheter 

prognostiserar ett resultat i enlighet med budget. Prognosen bygger på att 

volymerna ligger på samma nivå i snitt resterande månader som de första 

månadernas utfall samt att ersättningen för ensamkommande flyktingbarn 

avseende 2017 överensstämmer med kostnaderna.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i en rapport 

daterad 2017-03-07. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 14 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik-, 

miljö- och planfrågor 

Tvärpolitiska gruppen sammanträdde 8 februari 2017. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 15  

Digitala trygghetsvandringar 

Kommunstyrelsen har skickat en remiss som består av en motion från Johan 

Nilsson (M) om digitala trygghetsvandringar. Motionären föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar att införa digitala trygghetsvandringar som 

arbetsmetod och uppdrar åt lämplig förvaltning att utveckla ett systemstöd 

som kan nyttjas inom stadens verksamheter.  

 

Förvaltningen anser att det är positivt om staden kan underlätta för 

medborgarna att lämna synpunkter på trygghet och andra frågor. Eftersom 

det redan finns möjligheter att lämna synpunkter till staden i ett kartbaserat 

felanmälningssystem, föreslår förvaltningen att detta kompletteras, istället 

för att ett nytt system införs.  



ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND  
PENSIONÄRSRÅDET                                        SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

                                                                                                        2017-03-23                                           

 

Ordförande  Justerare  Utdragsbestyrkande 

 

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-03-10. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställde sig bakom 

förvaltningens yttrande.  

 

 

§ 14 

Övriga frågor 

Studiebesök på Långbrogården 

Rådet kommer att besöka Långbrogården i augusti eller september 

2017. Rådet ska kontakta boendet för att boka in ett datum för 

studiebesök.  

 

Tillgänglighetsvandringar 

Rådet är intresserad av att delta på en tillgänglighetsvandring i 

Älvsjö centrum. Inger Stenelo (PRO Solberga Brännkyrka) och 

Ingrid Uddén (PRO Älvsjö Herrängen) kommer att representera 

rådet.  

 

Enkät om Älvsjöträffen 

Madeleine Peatt, verksamhetsutvecklare, delade ut en enkät till 

rådet. Christer Bentzer (SPF Brännkyrka), Inger Stenelo (PRO 

Solberga Brännkyrka) och Ingrid Uddén (PRO Älvsjö Herrängen) 

kommer att sprida enkäten i sina pensionärsorganisationer.  

 

Enheten för äldre 

Therese Lang, enhetschef på enheten för äldre, presenterade sig för 

rådet. I samband med detta framfördes önskemål om en dialog med 

enheten för äldre (beställarenheten). Enheten kommer att bjudas in 

till ett av rådets sammanträden under året.  


